

IMF: Kuwait Has an Opportunity to Introduce Reforms to Its Public Finances

The International Monetary Fund revealed in a report that Kuwait has a golden opportunity to implement the public finance and structural reforms necessary to give a boost to inclusive growth led by the private sector and diversify its economy away from oil.

Following the conclusion of the 2024 Article IV consultation mission with Kuwait, the IMF noted that fiscal consolidation should gradually stabilize around 12 percent of GDP to promote intergenerational equity.

The IMF pointed out that the reforms should focus on improving the business environment, attracting foreign direct investment, and unifying the labor market, and should be based on continuing to adopt prudential monetary and fiscal policies in the financial sector.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)



صندوق النقد: لدى الكويت فرصة لإدخال إصلاحات على ماليتها العامة

كشف صندوق النقد الدولي، في تقرير صادر عنه أن الكويت أمامها فرصة سانحة لتنفيذ إصلاحات المالية العامة والإصلاحات الهيكلية اللازمة لإعطاء دفعة للنمو الشامل للجميع بقيادة القطاع الخاص وتنويع اقتصادها بعيداً عن النفط.

ونوه الصندوق عقب اختتام بعثة مشاورات المادة الرابعة مع الكويت لعام 2024، أنه يتعين ضبط أوضاع المالية العامة تدريجياً بنحو 12% من إجمالي الناتج المحلي لتعزيز العدالة بين الأجيال.

وبيّن الصندوق، أن الإصلاحات ينبغي أن تركز على تحسين بيئة الأعمال وجذب الاستثمار الأجنبي المباشر وتوحيد سوق العمل، كما ينبغي أن تركز على مواصلة اعتماد سياسات القطاع المالي النقدية والمالية الاحترازية.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](#)

Exceeding Expectations.. Inflation in America Reaches 2.4% in September

The annual inflation rate in the United States eased to 2.4% in September from 2.5% in August, surpassing expectations of 2.3%.

According to the US Department of Labor, the pace of price increases over the past year was higher than expected in September, while jobless claims recorded an unexpected jump.

The consumer price index, a broad-based measure that measures the costs of goods and services across the U.S. economy, rose 0.2 percent seasonally adjusted for the month, putting the annual inflation rate at 2.4 percent.

The annual inflation rate was 0.1 percentage points lower than in August and the lowest since February 2021.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)



متجاوزاً التوقعات.. التضخم في أميركا يصل لـ 2.4% خلال سبتمبر

تراجع معدل التضخم السنوي في الولايات المتحدة الأمريكية إلى 2.4% في سبتمبر من 2.5% في أغسطس ليأتي أعلى من التوقعات عند 2.3 في المئة. ووفق وزارة العمل الأمريكية فإن وتيرة زيادات الأسعار على مدار العام الماضي كانت أعلى من المتوقع في سبتمبر، بينما سجلت طلبات إعانة البطالة قفزة غير متوقعة.

وارتفع مؤشر أسعار المستهلك، وهو مقياس واسع النطاق يقيس تكاليف السلع والخدمات في جميع أنحاء الاقتصاد الأمريكي، بنسبة 0.2% معدلة موسمياً للشهر، مما يضع معدل التضخم السنوي عند 2.4 في المئة.

وكان معدل التضخم السنوي أقل بنسبة 0.1 نقطة مئوية من أغسطس وهو الأدنى منذ فبراير 2021.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](#)

8 Scenarios That Threaten The Global Economy.. The Most Severe Of Which Will Cost 50 Trillion Dollars

Insurance company Lloyd's revealed that worsening geopolitical tensions could cost the global economy \$14.5 trillion in losses over 5 years, due to its impact on supply chains and the insurance market. The company, in cooperation with the Cambridge Center for Risk Studies, developed 8 possible scenarios, related to geopolitical risks globally, and the least severe of these scenarios, the global economy will suffer losses of \$ 7 trillion over five years, and the worst of them, will cost the economy \$ 50 trillion for the same period.

Lloyd's pointed out that the disruptions threaten 80% of the world's imports and exports, or 11 billion tons of goods, pointing out that the closure of major trade corridors is one of the biggest threats currently.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)



8 سيناريوهات تهدد الاقتصاد العالمي.. أكثرها حدة سيكلف 50 تريليون دولار

كشفت شركة التامين "لويدز" عن أن تفاقم التوترات الجيوسياسية قد يكبد الاقتصاد العالمي خسائر بقيمة 14.5 تريليون دولار على مدى 5 سنوات، بسبب أثرها على سلاسل الإمداد وسوق التأمين. ووضعت الشركة، بالتعاون مع مركز كامبردج لدراسات المخاطر، 8 سيناريوهات محتملة، متعلقة بالمخاطر الجيوسياسية عالمياً، وأقل هذه السيناريوهات حدة، سيكبد الاقتصاد العالمي خسائر 7 تريليونات دولار على خمس سنوات، أما أكثرها سوءاً، فسيكبد الاقتصاد 50 تريليون دولار للفترة نفسها.

وبينت "لويدز" أن الاضطرابات تهدد 80% من واردات وصادرات العالم، أي 11 مليار طن من البضائع، لافتة إلى أن إغلاق الممرات التجارية الرئيسية يعتبر أحد أكبر التهديدات حالياً.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](#)

■ Qatar to Write Off Loans to Boost Private Sector Growth

Qatar plans to launch initiatives to boost private sector growth, including plans to write off some loans to Qatari companies during the COVID-19 pandemic.

The Cabinet called for the preparation and implementation of a package of initiatives to increase the participation of the private sector in the national economy, based on the directives of Emir Sheikh Tamim bin Hamad Al Thani.

The initiatives aim to provide support to private companies struggling to recover from the pandemic and strengthen the private sector as part of the government's plans to diversify the economy, create jobs, and attract investment.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)



■ قطر تعتزم شطب القروض لتعزيز نمو القطاع الخاص

تخطط قطر لإطلاق مبادرات لتعزيز نمو القطاع الخاص تتضمن خططاً لشطب بعض القروض المقدمة للشركات القطرية خلال جائحة كوفيد - 19.

وطالب مجلس الوزراء بإعداد وتنفيذ حزمة من المبادرات لزيادة مشاركة القطاع الخاص في الاقتصاد الوطني، بناء على توجيهات من الأمير الشيخ تميم بن حمد آل ثاني.

وتهدف المبادرات إلى تقديم الدعم للشركات الخاصة التي تكافح للتعافي من الجائحة وتعزيز القطاع الخاص كجزء من خطط الحكومة لتتويع الاقتصاد وخلق فرص عمل وجذب الاستثمار.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصريف\)](#)

■ Global Trade Will Jump 3% in 2025?!

The World Trade Organization (WTO) has raised its forecast for global trade volumes this year, predicting growth will increase to 3 percent in 2025, assuming conflict in the Middle East is contained. According to the OECD report, global trade has recovered this year from a decline in 2023 caused by higher inflation and higher interest rates. In April, the OECD forecast a 2.6 percent increase in trade volume and revised it upwards today to 2.7 percent.

The International Monetary Fund said last week that an escalation of the conflict in the Middle East could have major economic repercussions for the region and the global economy, but commodity prices were still below last year's highs.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)

■ التجارة العالمية ستقفز 3% في 2025!؟

رفعت منظمة التجارة العالمية توقعاتها لحجم التجارة العالمية هذا العام، ورجحت زيادة النمو إلى 3% في 2025، وذلك بافتراض احتواء الصراع في الشرق الأوسط.

ووفق تقرير المنظمة فقد تعافت التجارة العالمية هذا العام من تراجع في 2023 سببه ارتفاع التضخم وزيادة أسعار الفائدة. وتوقعت المنظمة في أبريل/نيسان زيادة 2.6% في حجم التجارة، وعدلتها بالرفع اليوم لتسجل 2.7%.

وكان صندوق النقد الدولي، قال الأسبوع الماضي إن تصعيد الصراع في الشرق الأوسط قد تكون له تداعيات اقتصادية كبيرة على المنطقة والاقتصاد العالمي، لكن أسعار السلع الأولية لا تزال أقل من أعلى مستوياتها في العام الماضي.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصريف\)](#)

